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Protokół Nr 8 

z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy, które odbyło się w dniu 

09. 11. 2012 w godzinach od 13 
00

 do 16 
25 

 

Radni obecni według załączonej listy obecności. W posiedzeniu uczestniczył Wójt 

Gminy oraz Przewodniczący Rady Gminy. Posiedzeniu przewodniczył radny M. 

Franas przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych. 

Porządek posiedzenia. 

1.  Analiza funkcjonowania oświaty na terenie gminy Poświętne w perspektywie 

przyszłych budżetów gminy. 

2. Zagadnienia bieżące . 

dodał, że do czasu dojazdu radnego A. Pawlika radni omówią sprawy bieżące 

przedstawione przez Wójta Gminy. 

- Wójt gminy odczytał pismo komendanta Policji dotyczące funkcjonowania 

komisariatów oraz stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu. Z treści pisma 

wynika problem reorganizacji struktur terenowych Policji i likwidacji Komisariatu 

w Drzewicy. 

- Radny M. Grzegorski – stwierdził, że Paradyż jeszcze będzie istniał. 

- Wójt Gminy omówił decyzje i działania jakie podjęto w uzgodnieniu z 

Burmistrzem Drzewicy w sprawie obrony komisariatu. 

- Radny M. Grzegorski – zapytał, czy znane jest stanowisko Starosty. 

- Wójt gminy – powiedział, że Starosta przychyla się do naszych próśb. 

- radny M. Franas – po likwidacji Komisariatu w Drzewicy będzie likwidowany i 

Paradyż. 

- Przewodniczący Rady Gminy – poinformował o planowanej wspólnej komisji 

związanej z podatkami i taryfami. 

- Radny K. Wielgus –poprosił aby  przy obradach powyżej 8 godzin zapewnić 

posiłek. 

- Wójt Gminy – omówił wstępne założenia projektowe budżetu na rok 2013. 

- Radny M. Franas – stwierdził, że był sygnał od Komisji Rewizyjnej w sprawie 

oświaty, ale przewodniczący się spóźnia. Stwierdzam, że jest coś nie tak, 

przygotowano wyliczenie i rozmawiajmy co dalej. Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej prosił o przełożenie miejsca spotkania. Planuję, aby Komisja odbyła 

się sprawnie, ale bez pomysłodawcy raczej trudno rozmawiać. Pomimo godziny 

spóźnienia przewodniczącego Komisji Rewizyjnej proponuję rozpocząć rozmowy. 

- Wójt Gminy – omówił przygotowane dokumenty dla radnych dotyczące 

reorganizacji sieci szkół. 

Godzina 14 
50

 – przybył radny A. Pawlik. 

- Radny Bogusz – ilu jest nauczycieli, którzy mogliby odejść na emerytury. 

- Wójt oznajmił, że informowały o odejściu 2 osoby, o innych nie mam 

wiadomości. 

- Radny M. Franas – pytanie radnego Bogusza jest podstawowym, nie możemy 

wejść w kompetencje ZUS, ale stwierdzenie dyrektora o tym, że nie wie a sam 

może odejść, to coś nie tak, jeżeli zamkniemy oczy i stwierdzimy, że nie ma 

problemu to trudno, ale inaczej uwidocznią się wszyscy nauczyciele mogący 

odejść. Radnych powinno interesować i martwić każde likwidowanie etatu. 
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Musimy dążyć, aby to przeszło łagodnie, a pewnie dotknie to tych najmłodszych. 

Nie wierzę w to, że jest to 2 nauczycieli. 

- Radny W. Bogusz – zawsze tak było, że ci najstarsi wcześniej chętnie odchodzili, 

powinniśmy wiedzieć, kto może odejść. 

Wójt omówił procedury odejścia nauczycieli na emeryturę jakie odbyły się w 

poprzednim okresie. 

- Przewodniczący Rady Gminy – chciałem zwrócić uwagę radnych na planowane 

dochody co jest około 8 mln z czego na oświatę wydajemy 3,5 mln. Jest to prawie 

połowa, te 175 godzin to jest 10 etatów, ale nie można tego odnieść do 

konkretnych osób, nie wszyscy tracą pracę, każdego przedmiotu ubędzie. Jeżeli 

dyrektor chce zostawić całą kadrę, ma do tego prawo, nauczyciele muszą 

podzielić się tymi etatami. Pewnie wyłonią się ci co mogą odejść, czy przy 

zmianie ilości godzin zmniejszy się pensje, czy ma to wpływ na emeryturę, przy 

½ etatu nauczyciel taki w perspektywie straci. 

- Wójt Gminy – dyrektorzy na podstawie projektów organizacyjnych muszą dawać 

wymówienie lub zmniejszać etaty. W klasach 1-3 przyporządkowany jest do 

każdej klasy 1 nauczyciel. 

- Radny M. Franas – marnujemy swój czas, pora aby wypowiedzieli się 

przewodniczący komisji, mamy wiele innych spraw. 

Wójt Gminy – w dalszym ciągu omawiał przedłożone radnym dokumenty. Dodatkowo 

przedstawił działania Związku Gmin oraz złożone w sejmie postulaty i wnioski 

dotyczące oświaty. 

- Radny M. Franas – proszę o dyskusję, Wójt Gminy przygotował obszerne 

dokumenty. 

- Radny M. Kacprzak – ile na ucznia przypada pieniędzy. 

- Wójt – około 7 - 8 tyś rocznie. 

- Radny M. Franas – ostatnio około 50% dzieci z Dęby nie przychodzi do 

Poświętnego. 

- Radny W. Bogusz – mieszkańcy Buczka chcą oddać dzieci gdzie indziej. 

- Wójt– to rodzice wożą dzieci do Opoczna, bo tam pracują. 

- Radny A. Pawlik – stwierdził, że Komisja Rewizyjna zajmowała się tym 

problemem, nie ma dobrego rozwiązania, musimy wybrać najlepsze, w obecnym 

stanie budżetu , gminy nie stać utrzymywać takiego stopnia organizacyjnego, 

potrzebne jest przekształcenie w szkoły społeczne. Musimy rozwiązać ten 

problem, były przepychanki o 400 tyś, można było przymknąć oczy, ale o tyle, to 

nie możemy tego przeoczyć. Jest tendencja wzrostowa. Nie chciałbym aby 

potwierdziło się słowo likwidacja, jest to sprawa reorganizacji. Radni Komisji 

Rewizyjnej wyrazili akces podjęcia uchwały intencyjnej, powinno być 100% 

zgodności, unikanie tematu to niefrasobliwość, dla dobra gminy musi być podjęta 

decyzja, nie zamykamy całkowicie szkół. Przedstawione wyliczenia nie dają 

wątpliwości, nie możemy pęknąć podczas ostatecznej uchwały. Będzie negatywna 

kampania przeciwko Radzie. 

- Radny M. Grzegorski – moja komisja jest w gorszej sytuacji, bo nie omawialiśmy 

spraw oświatowych, oszczędności trzeba szukać wszędzie. Wyliczone 

oszczędności nie wiem czy będą na wszystko, ponieważ zostaje dowóz czy 

świetlice. Rada może powiedzieć kiedyś, że tych oszczędności nie ma. Radni 
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muszą współpracować z Wójtem, ale nie tylko oświata, chciałbym wiedzieć kto 

może odejść, to taki wariant, czy oni dostaną jakąś określoną liczbę godzin, co się 

dzieje w takim przypadku, co zrobi dyrektor. Niech takie informacje idą do 

społeczeństwa, jak dyrektorzy planują przyszłość. Muszą być ścisłe materiały 

dobrze przygotowane. Pewno wstrzymam się od głosu, ponieważ nauczycielem 

jest moja żona. 

- Wójt Gminy – stwierdził, że przygotował dobre materiały i nie rozumiem co 

więcej chcą radni. 

- Radny Franas- nie może być rozmów z dyrektorami, jeżeli radni nie podejmą 

decyzji, dzisiaj chcemy stwierdzić czy o czymś decydujemy. 

- Radny Grzegorski – dyrektor może określić zakres ramowy godzin, co powinno 

być ujęte   

      w wyliczeniach. 

- Radny M. Franas – jest wiele niefortunnych tematów, nie możemy przejść do 

porządku dziennego , nadchodzą problemy ze śmieciami. Róbmy krok do przodu, 

albo nie róbmy nic. 

- Wójt Gminy – praktycznie jest to ostatni dzwonek dla budżetu, nie wiadomo co 

będzie dalej z Unią, nie może nam uciekać ciągle 200 tysięcy. 

Przewodniczący posiedzenia radny Franas ogłosił przerwę do godziny 15
10

, o godzina 

15 
12

 – wznowiono obrady. 

- radny M. Franas – jeżeli mamy cokolwiek robić to musimy się wypowiedzieć bo 

niektórzy chcą opuścić obrady. 

- Radny B. Kacprzak – najlepiej byłoby, żeby nie zagłębiać się w szczegóły, tylko, 

czy chcemy reformy, czy nie. Nie chciałbym podnosić ręki za tym, czy ktoś ma 

mieć pracę, czy nie. 

- Rany M. Franas – popieram zdanie radnego Kacprzaka, myślałem, że się teraz 

wypowiemy, ale generalnie to komisja budżetowa powinna być pierwsza, potem 

oświatowa a rewizyjna czy wszystko w porządku. Moja komisja pochyla się nad 

tym problemem, rada nie ma innego pomysłu, trzeba skupić się na pomyśle Wójta 

Gminy, rozpatrzyć czy to realne, proszę o inne propozycje. 

- Wójt Gminy – w nagłówku musi być słowo likwidacja, bo takie są przepisy, 

dyrektor ma wytyczne dla projektu organizacyjnego, ale konieczne będzie 

ograniczenie klas i liczby godzin ze względu na łączenie klas. Poświętne nie 

wchłonie wszystkich nauczycieli. Chyba, że odejdą inni na emerytury. Musimy 

podjąć teraz decyzję bo później nie złożą się budżety. 

- radny M. Franas – nie możemy robić nic nagle, musimy po wypowiedzi 

uruchomić procedury, musimy dbać o budżet, musimy się tylko opowiedzieć. 

- radny A. Pawlik – nie mieliśmy na Komisji Rewizyjnej żadnych materiałów, 

prosiliśmy  o materiał na komisję, a obecne sprawy wyszły w trakcie. 

- Przewodniczący Rady Gminy – materiały otrzymaliśmy nie po raz pierwszy. 

- Radny A. Pawlik- sądzę, że Wójt  mając na uwadze dobro gminy podejmuje 

stosowne decyzje. 

- Radny M. Grzegorski – decydujemy wszyscy, ale należy się jeszcze zastanowić 

- Radny M. Franas – nie zgadzam się do końca, że to ja powinienem prowadzić tę 

komisję, sądzę, że powinien prowadzić przewodniczący komisji budżetowej. 

Zgodziłem się prowadzić posiedzenie, nie wiem, jakie decyzje zapadną, nie ma 
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czasu na odkładanie tematu. Albo coś robimy, albo nie wracamy do tematu. Na 

komisji budżetowej nie będzie później omawiania sytuacji w oświacie. Nie 

widziałem powodu, abym to ja miał prowadzić to posiedzenie. 

- Wójt Gminy – nie mamy więcej na utrzymanie oświaty, a tym rozkładamy cały 

budżet. Nie może być mowy o przyczynach tylko ekonomicznych. Uzasadnienie 

musi być rzeczowe, gdyby były środki dla dzieci byłoby lepiej tak jak jest. 

- Przewodniczący Rady Gminy – w oświacie jest czterdzieści kilka etatów, 3,5 

miliona idzie na szkoły, to połowa budżetu, ale 50 osób ma połowę budżetu całej 

gminy, a gdzie reszta mieszkańców. 

- Radny A. Pawlik – doprecyzowując, to tylko 5 % na budynki, reszta na płace. 

Komisja Rewizyjna zna sytuację.   Wnioskuję o przeprowadzenie głosowania w 

sprawie uchwały intencyjnej.    

- Wójt Gminy – musi być pewność, że radni utrzymają swoje stanowiska. 

- Radny B. Kacprzak – niech każdy się jeszcze wypowie. 

- Wójt gminy – burmistrz Opoczna konsultował z mieszkańcami i radnymi decyzje 

oświatowe. 

- Radny M. Franas – mamy się wypowiedzieć, padł wniosek formalny, jestem za 

wypowiedzią, proszę o przegłosowanie wniosku. Następnie jako prowadzący 

posiedzenie poddał pod głosowanie wniosek przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. Na pytanie - Kto jest przeciw reorganizacji?, nikt nie głosował, za 

reorganizacją głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.  

Godzina 15 
40

 – posiedzenie opuścił radny W. Bogusz. 

W dyskusji radni wypowiadali się na temat przeprowadzenia reorganizacji i 

wprowadzenia uchwały intencyjnej. 

- Wójt Gminy – jeżeli jest taka wola przygotuję szybko uchwałę, ale najpierw 

chciałbym ją skonsultować. 

W dalszej dyskusji radni stwierdzili, że najlepiej byłoby przeprowadzić całą procedurę 

bardzo szybko.  

- Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił terminy najbliższych komisji i sesji. 

Co do uchwały to jeżeli Wójt Gminy nie da rady, to uchwały nie będzie. 

Chciałbym, aby na sesji uchwała nabrała mocy i dopiero wtedy rozpoczynają się 

konsultacje. Zaznaczam, że jeżeli będzie to szło w tym kierunku jak dziś, 

zmobilizuję Wójta Gminy, aby każdy rodzic otrzymał na czas informację, aby nie 

było możliwości protestu. 

- Wójt Gminy – wpłynął wniosek ZUK w sprawie taryf,  omówił przedstawione 

propozycje dotyczące opłat za wodę i ścieki. 

- Radny S. Moskwa – zaproponował wprowadzić dopłaty do ścieków dowożonych, 

bo jest duża różnica pomiędzy dowożonymi i z kanalizacji. 

- Radny A. Pawlik – szamba indywidualne wywozimy rzadko, a zrzut z kanalizacji 

jest ciągły. 

- Radny M. Franas – poruszył kwestie związane z działalnością Komisji 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Należy podjąć 

działania, aby komisja mogła normalnie funkcjonować. Informowałem o 

programach unijnych, ale pracownik gminy poinformował mnie, że nie miał 

czasu się tym zająć 
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- Radny K. Wielgus – stwierdził, że jest w tej komisji kilkanaście lat, ale tak jak 

jest teraz to nigdy jeszcze nie było. Pieniądze powinny iść do dzieci, ale korzysta 

ich niewiele. Jest to około 38 tysięcy, przynajmniej połowa powinna iść na 

typową działalność komisji. 

- Wójt Gminy – Trzeba na etat GOK-u znaleźć pieniądze w budżecie,  

- Radny K. Wielgus – stan rzeczy trwa przynajmniej od kilku lat i było to dla 

Wójta Gminy wygodne, ale chcemy aby komisja spełniała swoje cele. 

W dalszej dyskusji radni omawiali działalność komisji przeciwalkoholowej oraz 

działalność klubu sportowego. 

- Radny K. Wielgus – zwrócił uwagę na sprawę komisji Heraldycznej, co się 

dzieje w tej sprawie. 

- Wójt Gminy – budżet jest katastrofalny, ratujmy teraz gminę, herb później. 

Godzina 16 
22

 – posiedzenie opuścił radny K. Wielgus. 

  

Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu zagadnień przewidzianych na posiedzenie 

radny Franas przewodniczący posiedzenia o godzinie 16 
25

 zamknął posiedzenie 

wspólne komisji stałych Rady Gminy Poświętne. 

 

Protokołował                                                    Przewodniczył: 

       Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                  Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

 Bolesław Kośka     

        Michał Franas  

                    

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

    

            Andrzej Pawlik 

       Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

                    Gospodarczej i Rolnictwa 

 

         Marian Grzegorski 

 


